
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 28.01.2025 roku. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 
6. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję rady gminy.  
7. Sprawy bieżące. 
8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca S. Sawińska otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości 
oraz stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia 
został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 5. 
Protokół z dnia 26.11.2024 roku został przyjęty jednomyślnie. 
Protokół z dnia 29.11.2024 roku został przyjęty jednomyślnie. 
Protokół z dnia 03.12.2024 roku został przyjęty jednomyślnie. 
Protokół z dnia 05.12.2024 roku został przyjęty jednomyślnie. 
Protokół z dnia 10.12.2024 roku został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 6. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 
 
Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła projekt uchwały i odpowiedziała na pytania członków 
komisji. 
 
Przy omawianiu wydatków bieżących i tematu zbiornika wodnego Balaton w Chludowie oraz 
dofinansowaniu w kwocie 435 tys. zł radna J. Radzięda zauważyła, że miesiąc temu uchwalony 
został budżet, a dziś radni omawiają 20 stron zmian tego budżetu. W zmianach są rzeczy, które 
nie wydarzyły się nagle, a urząd doskonale o nich wiedział i mimo to nie znalazły się one  
w projekcie uchwały budżetowej. Radna oczekuje szerszych wyjaśnień, albo odesłania do 
konkretnego pracownika, który nie ogarnął i nie poinformował skarbnika. 
Skarbnik M. Wojtaszewska skierowała radną do kierownika W. Orczewskiego i dodała, że pracuje 
ona na materiałach, które otrzymuje od pracowników merytorycznych i nie otrzymała informacji 
w określonym terminie.  
 
Radni zastanawiają się dlaczego zmiana jest w kwocie 500 tys. zł, a dofinansowanie wynosi 435 
tys. zł.  



 
Przewodnicząca S. Sawińska poprosiła, aby od przyszłego miesiąca uzasadnienia były 
wpisywane tak jak dotychczas: w tabeli.  
 
Skarbnik M. Wojtaszewska oddała głos kierownikowi BI w temacie wydatków majątkowych, 
ponieważ nie otrzymała uzasadnień do tych wydatków. 
 
BI T. Mikołajczak sądził i był przekonany, że jeżeli są podpisane umowy i są środki w roku 2024, to 
przechodzą one z automatu i nie dopilnował kilku zadań, stąd zmiany w projekcie uchwały na 
najbliższą sesję.  
 
Radna J. Radzięda zapytała T. Mikołajczaka czy przeszedł służkę przygotowawczą i zdał egzamin? 
Gdyby tak było, to wiedziałby jak konstruuje się i proceduje budżet. Pan kierownik nie pracuje  
w urzędzie od tygodnia. Radna nie rozumie takiej niekompetencji.  
  
Pan T. Mikołajczak odczytał zadania w zmianach wydatków majątkowych. 
 
Radna J. Pągowska, skarbnik M. Wojtaszewska i T. Mikołajczak omówili poszczególne zadania.  
 
Radna W. Prycińska poprosiła o dopisanie przy zadaniu „Suchy Las – budowa drogi wraz z pełną 
infrastrukturą w rejonie ulic Zwolenkiewicza i Jaśminowej” dopisanie „Wschód”.  
Radna zapytała o plany ronda Szkolna/Poziomkowa.  
BI T. Mikołajczak odpowiedział, że w realizowanym zadaniu przygotowane są materiały do ścieżki 
rowerowej. Wydział nie przygotowywał ronda. Zadanie nie obejmuje ronda. 
 
Radny G. Słowiński zapytał o partycypację Jeronimo przy realizacji skrzyżowania 
Szkolna/Sucholeska o której była mowa 3 lata temu. 
BI T. Mikołajczak odpowiedział, że nie było go 3 lata temu, nie ma wiedzy na ten temat i rozmów 
nie prowadził.   
Radna J. Radzięda zaproponowała, aby pan Mikołajczak przekazał wójtowi wątpliwości radnych  
i aby wójt odpowiedział na nie na sesji.  
 
Radni zapytali dlaczego wydziałowi BI potrzebne jest przy zadaniu rozbudowa budynku Urzędu 
Gminy 404 880 zł, a w zmianie widnieje 139 200 zł? Czy w kolejnym miesiącu znów będzie 
zwiększenie?  
Radna J. Pągowska zapytała czego dotyczyły zmiany w projekcie urzędu?  
BI T. Mikołajczak odpowiedział, że wiele uwag dotyczyło tematu windy.  
Skarbnik M. Wojtaszewska doprecyzowała, że chodzi tu o windę techniczną i wyjaśniła, że dostała 
w terminie wniosek na 139 200 zł, ale na prośbę rannych może przygotować zwiększenie na 
wymaganą kwotę 404 800 zł.  
 
Skarbnik M. Wojtaszewska przekazała radnym informację od W. Orczewskiego dotyczącą 
zakresu prac na zbiorniku wodnym Balaton w Chludowie. Dofinansowanie miało być w 100%, ale 
referat obawia się, że może nie starczyć na przygotowany zakres robót.  
 



Przy omawianiu zadania: Golęczewo – budowa kanalizacji sanitarnej (Ulice Wiśniowa, 
Pszczelarska, Gryczana, Pszenna, Rolna, Zbożowa) radna J. Pągowska wyraziła swoje zdziwienie 
dlaczego wspomniane przez BI T. Mikołajczaka wnioski mieszkańców nie miały odzwierciedlenia 
w budżecie 2025. Wnioski się tam nie znalazły i nie zostały zaopiniowane pozytywnie przez 
przygotowujących budżet. Dorzuca się zwiększenie w styczniu o ponad milion zł, a potrzebne jest 
240 tys. zł po to, żeby zamknąć inwestycję w Golęczewie z Polskiego Ładu.  
 
Odpowiadając na pytanie radnej J. Radziędy BI T. Mikołajczak poinformował, że zadanie 
dotyczące kanalizacji sanitarnej w Golęczewie na ul. Oświatowej wynika również z wniosków 
mieszkańców.  
 
Radna J. Pągowska zaproponowała, aby wydział BI przejrzał wszystkie zadania, które były w 
projekcie budżetu i te, które są podwójne wyczyścił/usunął jedną zmianą .  
BI T. Mikołajczak odpowiedział, że zostało to już sprawdzone.  
 
Przewodnicząca S. Sawińska zaproponowała, aby nie opiniować projektu uchwały.  
 

• Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na 
lata 2025-2051. 

 
Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła projekt uchwały i odpowiedziała na pytania członków 
komisji. 
 
Radny J. Dudkiewicz zapytał o ścieżkę rowerową na os. Grzybowym. Czy w uchwale budżetowej 
na 2024 rok była kwota 200 tys. zł (50 tys. zł działania projektowe i 150 tys. zł na wykonanie w 2025 
roku)? Skąd wyniknęło zwiększenie? 
BI T. Mikołajczak odpowiedział: „mogło tak być, bo było dwa razy” i dodał „na razie jest 
projektowanie”.  
Radny poprosił o sprawdzenie zwiększenia przy ww. zadaniu.  
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 6 głosami za, 1 głos wstrzymujący. 
 

• Projekt  uchwały w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

 
Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła projekt uchwały. 
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 
Radna J. Pagowska zapytała o zadanie „Suchy Las – budowa drogi wraz z pełną infrastrukturą w 
rejonie ulic Zwolenkiewicza i Jaśminowej” na kwotę 30 800 zł. Na jakim etapie jest ZRID na 
odcinku z płytami? 
BI T. Mikołajczak odpowiedział, że „jesteśmy na końcówce, wszystkie uzgodnienia z naszej strony 
poszły, zostały złożone dokumenty do ZRID-u i czekamy na decyzję”. Dokumenty zostały złożone 
ok. 2 tygodni temu.  



 
• Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Złotkowo - Południe. 
 
NPP P. Zieliński omówił projekt uchwały. 
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 

• Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy 
Las - rejon ulic Leśnej i Dębowej. 

 
Radna J. Radzięda zaproponowała zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad sesji. Jest mnóstwo 
nieuwzględnionych uwag. Trwają ferie, a mieszkańcy powinni mieć okazję wypowiedzieć się na 
temat miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.  
 
NPP A. Serafin zaproponował, aby radni zapoznali się z uwagami i później podjęli decyzję.  
  
NPP D. Tomaszewska omówiła projekt uchwały i odczytała rozstrzygnięcie o sposobie 
rozpatrzenia uwag (załącznik nr 2 do projektu uchwały). 
 
NPP T. Lisowski zapytał, co miałoby dać zdjęcie projektu uchwały z porządku sesji? 
Radna J. Radzięda odpowiedziała, że dałoby to niewprowadzanie zapisu o drodze lokalnej.   
NPP A. Serafin zauważyła, że nie było takich uwag po ostatnim wyłożeniu. 
Radna J. Radzięda zaznaczyła, że takiej uwagi nie składała, ponieważ wójt podjął już decyzję i było 
jasne że jej nie zmieni, więc po co taką uwagę składać? W momencie, kiedy rada decyduje, czy 
plan przyjąć czy nie, to jest moment żeby przy jasnym stanowisku wójta wcześniej, jeszcze w tej 
chwili to przyblokować. Radna uważa, że powinna zostać kategoria drogi zbiorczej na całym 
odcinku ul. Leśnej.  
 
NPP A. Serafin przypomniała, że wydział NPP zaprasza na dyskusje publiczne i do zapoznawania 
się z planami. Radni są powiadamiani. Przed ostatnim wyłożeniem również była informacja. 
Gdyby ww. uwaga pojawiła się i dyskusja została podjęta, to nie wiadomo jakie byłoby 
rozstrzygnięcie pana wójta. Pani Agnieszka powtórzyła, że nie było takiego głosu w dyskusji. Jeśli 
radni podejmą decyzję o wprowadzeniu drogi zbiorczej, to mogą podjąć tzw. uchwałę naprawczą. 
NPP poprosi wówczas o sygnał i przygotuje odpowiedni projekt.   
 
Kilka wypowiedzi jednocześnie (cześć III nagrania 00:18:23). 
 
NPP A. Serafin zaznaczyła, że większość inwestycji drogowych jest realizowanych na podstawie 
ZRID-ów i wówczas w decyzji ZRID ustala się jaka to będzie droga: lokalna czy zbiorcza.  
 
Radny R. Banaszak zaproponował nieopiniowanie projektu i poprosił, aby na sesji wyjaśnić 
różnice miedzy drogą lokalną i drogą zbiorczą.  
 



Radna J. Pągowska przyznała, że nie rozumie argumentacji radnej J. Radziędy. Jeśli twierdzi ona, 
że gdyby złożyła uwagę zmieniającą kategorię drogi, a wójt i tak by jej nie uwzględnił, więc jej nie 
złożyła, to jednocześnie zamknęła drogę radnym, bo wójt może uwagi nie uwzględnić, ale rada 
gminy może ją uwzględnić i doprowadzić do kolejnego wyłożenia.  
 
Radna W. Prycińska zapytała, czy jest coś co mogą zrobić radni, aby zbudować na ul. Leśnej 
ścieżkę rowerową?  
Radna J. Pągowska odpowiedziała, że uchwalenie omawianego planu nie wyklucza wybudowania 
ścieżki rowerowej.  
 
Członkowie komisji zdecydowali o nieopiniowaniu projektu uchwały. 
 

• Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w czwartym przetargu na 
sprzedaż zabudowanej nieruchomości położonej w Suchym Lesie. 

 
NPP A. Serafin omówiła projekt uchwały. 
 
Posiedzenie komisji opuścili radni J. Radzięda i G. Słowiński. 
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości 
położonej w Złotnikach. 

 
NPP A. Serafin omówiła projekt uchwały. 
 
Radna J. Pągowska zapytała, czy omawianym budynkiem nie miała zając się spółka LARG  
i prowadzić tam domu dziennej opieki?  
NPP A. Serafin odpowiedziała, że takie decyzje nie zostały podjęte, ale słyszała o tym pomyśle.  
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 4 głosami za, 1 głos przeciw.  
 

• Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet dla 
radnych Gminy Suchy Las oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących 
radnym. 

 
Radny R. Banaszak przypomniał członkom komisji, że pracował wraz z zespołem nad ww. 
projektem w 2022 roku i dodał, że nic się w projekcie na daną chwilę nie zmienia. Okazało się 
jedynie, że podjęta uchwała powinna być opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Wielkopolskiego. Radny zaznaczył, że należałoby się zastanowić się nad zasadami rozliczania 
radnych z czasu pobytu na komisjach i sesjach.  
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  
 



• Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet i zwrotu 
kosztów podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w gminie 
Suchy Las. 

 
Sytuacja identyczna jak w projekcie omówiony powyżej. 
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  
 

• Przyjęcie sprawozdań z prac komisji stałych Rady Gminy Suchy Las za rok 2024. 
 

Nie zgłoszono uwag do projektu uchwały. 
 
Ad. 8. 
 
Radny J. Dudkiewicz przypomniał uchwałę z 2014 roku dotyczącą aktywizacji 
obywatelskiej/zadania lokalne i dodał, że w tej chwili w kilku jednostkach gminy część zadań jest 
realizowania zgodnie z wolą wójta z pożytku publicznego zgodnie z ustawą z 2023 roku. Radny jest 
po rozmowach z kilkoma sołtysami i przewodniczącymi zarządów osiedli i że być może „gdzieś tu 
zaczynamy wylewać dziecko z kąpielą”. Zadania inwestycyjne/twarde wydają się być logiczne, 
natomiast w przypadku zadań miękkich rodzi się problem. W tej chwili jest sytuacja fikcyjna, 
ponieważ osoby zajmujące się pożytkiem w urzędzie zaczynają dopasowywać przepisy do tego, 
jaki chcą uzyskać efekt, np. wybór konkretnego lidera zajęć. Wielokrotnie osoby chcące 
prowadzić zajęcia muszą szukać sobie stowarzyszeń, fundacji, robić różnego rodzaju manewry 
po to, żeby próbować spełnić warunki. Radny zasugerował, że zadania miękkie powinny być 
realizowane w innym trybie, żeby nie wprowadzać ich do pożytku publicznego.  
 
Radna J. Pągowska oznajmiła, że będzie problem ze znalezieniem wewnętrznych stowarzyszeń,  
z tego względu, że są one potem wykluczane z możliwości występowania o kolejne granty na ich 
działalność.  
 
Radna J. Pągowska zapytała co było podstawą zmiany rozliczeń? 
 
Wójt G. Wojtera odpowiedział, że nie wszystkie działalności zostały do tego zbioru wrzucone. 
Należy podejść do tematu analitycznie. Słuszną intencją było to, żeby mieszkańcy nie uchwalali 
na zebraniach mieszkańców takich wydatków jak np. dotacja do klubu sportowego, dotacja do 
orkiestry itp. Ten mechanizm nie jest do dotowania. Do tego jest pożytek publiczny. Można 
przygotować grant albo procedurę konkursową. W tej chwili tego typu zadań jest ok. 50. 
Ewidentnie ok. 20 jest takich, które powinny być realizowane przez stowarzyszenia, a pozostałe 
zdaniem wójta powinny być realizowane poza ramami, umowami cywilno-prawnymi. Pani Ciok 
chciała, żeby wszystkie tego typu aktywności były realizowane przez pożytek.  
 
Radna J. Pągowska oznajmiła, że w ten sposób pani z-ca wójta zabija tę działalność.  
 



Wójt G. Wojtera poinformował, że pani Ilona Ciok zajmuje się pożytkiem i z pewnością ma swoje 
racje. Wójt zgadza się z tym, że zawarcie umowy cywilno-prawnej jest łatwiejszym rozwiązaniem 
i jest za tym, żeby nikogo nie zmuszać do zakładania stowarzyszenia. Najlepszą formułą jest, jeśli 
ktoś może wystawić fakturę.  
 
Radny J. Dudkiewicz zauważył, że doszło do trzykrotnego spotkania z panią z-cą wójta i trzykrotnie 
podawała argumenty, że nie odejdzie od tego (od pożytku). To jest zniechęcanie ludzi do 
aktywności.  
 
Radna W. Prycińska opuściła posiedzenie komisji (00:58:12). 
 
Radny R. Banaszak zaproponował, aby zorganizować spotkanie z-cy wójta z sołtysami  
i przewodniczącymi zarządów osiedli celem znalezienia rozwiązanie problemu.  
 
Ad. 9. 
 
Na tym posiedzenie zakończono.  
 
Protokółowała:        Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Sylwia Sawińska 

 


